
Komunikat w sprawie tzw. drugiej strefy
Z przeprowadzonych analiz wynika, że zadania ochronne, które są podstawą działalności
Tatrzańskiego Parku Narodowego, powinny być poddane tzw. strategicznej ocenie oddziaływania na
środowisko pod kątem ich potencjalnego oddziaływania na obszar Natura 2000. Takiego
postępowania jak dotąd nie przeprowadzano, więc być może nadszedł czas, by to uczynić. Ciągle
jeszcze uczymy się Natury 2000. Unia Europejska dojrzewała do jej wprowadzenia wiele lat. U nas
zasady naturowe wprowadzono szybko, a mało precyzyjne przepisy krajowe dodatkowo wszystko
komplikują.

Staramy się wyciągać wnioski z naszych działań i przyznawać do popełnionych błędów. W przypadku
tego projektu błędem nie była propozycja poszerzenia tras, ale procedura. Jeszcze w tym roku
opracujemy nowelizację zadań ochronnych w zakresie udostępnienia dodatkowych terenów dla
narciarstwa w rejonie Kasprowego Wierchu i poddamy je wspomnianej procedurze.

Przypomnijmy, że projekt poszerzenia terenów narciarskich dotyczy wyłącznie możliwości pojawienia
się tam ludzi na nartach. Nie oznacza on zgody na ratrakowanie dodatkowych powierzchni, ani tym
bardziej na budowę jakiejkolwiek infrastruktury narciarskiej. Nie ma żadnej formalnej możliwości
budowania tam nowych wyciągów lub kolei linowych, instalowania systemów sztucznego śnieżenia
lub oświetlania stoków sztucznym światłem. Możliwa jest natomiast modernizacja istniejących
urządzeń (np. Kolei Linowej Goryczkowa) zgodnie z warunkami określonymi w rzetelnej ocenie
oddziaływania danej inwestycji na środowisko.

Prosimy narciarzy o cierpliwość w oczekiwaniu na decyzję o ewentualnym poszerzeniu terenów
zjazdowych oraz apelujemy o przestrzeganie przepisów, które - jak dotychczas - nie uległy żadnej
zmianie w stosunku do poprzedniej zimy.
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